
 
房屋事務委員會  

 
跟進本地不適切住屋問題及  
相關房屋政策事宜小組委員會  

 
在 2019 年 2 月 19 日的會議上  

就議程第 II 項  
"關於處理不適切住屋問題及促成由民間推動的  
過渡性房屋項目的政府政策和措施概覽" 

通過的議案  
 
本委員會促請政府採取以下措施，增加過渡性住屋供應，包括：  
 

1. 設立不少於 30 億元的 "過渡性住屋基金 "，並由政府負責興建過
渡性住屋；  

 
2. 研究將部分預留作香港迪士尼樂園第二期發展的用地，改作

發展過渡性房屋；及  
 
3.  將適用的短期租約土地、由政府部門及香港鐵路有限公司交還

後未定用途的臨時工地改作發展過渡性房屋。  
 
動議人：尹兆堅議員 

 
 
 

(Translation) 
 

Panel on Housing 
 

Subcommittee to Follow Up Issues Related to 
Inadequate Housing and Relevant Housing Policies 

 
Motion passed under agenda item II 

"Overview of the Government's policies and measures on addressing the 
problem of inadequate housing and facilitating community initiatives on 

transitional housing" at the meeting on 19 February 2019 
 

This Subcommittee urges the Government to increase the supply of transitional 
housing by adopting the following measures: 
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1. establishing a transitional housing fund of no less than $3 billion, with the 
Government being responsible for the construction of transitional 
housing; 
 

2. exploring the option of using part of the site reserved for phase two 
development of Hong Kong Disneyland for development of transitional 
housing; and 
 

3. using suitable lands with short term tenancies and temporary works areas 
with no designated uses after having been surrendered by government 
departments and the MTR Corporation Limited for development of 
transitional housing. 

 
Moved by: Hon Andrew WAN Siu-kin 


